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Směrem k udržitelným reformám a hmatatelným výhodám na cestě do Evropy 
 
Jako komisař Evropské unie pro rozšíření a politiku sousedství se těším na spolupráci s 
obyvateli Kosova při zajišťování udržitelných reforem a hmatatelných výhod na cestě do 
Evropy. Osobně jsem zažil, jak rozšíření může změnit společnosti k lepšímu. Jsem 
přesvědčen, že členství v EU je pro budoucnost regionu klíčovým. 
 
Kosovo může být pyšné na dosud dosažený pokrok. V druhém roce po vyhlášení 
nezávislosti Kosova došlo ke značnému posílení jeho právního rámce a k udržení politické 
stability. Minulý rok Kosovo poprvé zorganizovalo volby. Proběhly řádným způsobem a 
účastnily se jich všechny komunity.  
 
Výzvy však stále přetrvávají. Bezpečnostní situace je stále křehká, i když stabilní. 
Konsolidace právního státu v celém Kosovu bude vyžadovat další úsilí. Soustavnou pozornost 
stále vyžaduje oblast organizovaného zločinu, praní špinavých peněz a reforma veřejné 
správy. Během mého funkčního období očekávám, že uvidím trvalý tlak ve prospěch procesu 
usmíření mezi kosovskými komunitami. Cesta je zjevná – členské státy EU při řadě 
příležitostí opakovaně potvrdily, že Kosovo sdílí evropskou perspektivu regionu. Nyní je na 
Kosovu, aby tato očekávání proměnilo v realitu. 
 
Obyvatelé Kosova jsou nejdůležitějšími hybateli reforem. Jsem plně odhodlán zajistit, aby 
evropská perspektiva přinesla obyvatelům opravdové výhody. Úřady musí být stále 
odpovědné těm, kteří je zvolili a kteří žijí podle pravidel stanovených těmito subjekty. Jde o 
zcela zásadní vazbu v každé společnosti. Vyzývám obyvatele Kosova, aby se zapojili a byli 
všímaví. Komise a její partneři EULEX a zvláštní zástupce EU jsou zde, aby pomáhali. Na 
vaší cestě vás budeme podporovat. 
 
Tento rok bude pro Kosovo klíčovým. Minulý prosinec členské státy EU přivítaly naše 
sdělení „Kosovo – naplňování evropské perspektivy“ a našim návrhům daly zelenou. 
Postupujeme nyní vpřed s opatřeními, která se týkají obchodu, víz a dialogu v rámci procesu 
stabilizace a přidružení. Tato opatření musí doprovázet konzistentní naplňování nutných 
reforem ze strany kosovských orgánů. Očekáváme rovněž poradní stanovisko Mezinárodního 
soudního dvora. Je důležité, aby tato příležitost byla využita k vytvoření pozitivní dynamiky 
regionální spolupráce a ke konstruktivnímu dialogu. Kosovo by mělo těžit z perspektivy, že 
bude případně odstraněna vízová povinnost, jakmile budou naplněny všechny podmínky.  
 
V agendě mého prvního funkčního období stojí tyto cíle vysoko, přičemž jde o to zakotvit 
Kosovo pevně v evropské perspektivě. V EU panuje jednomyslná shoda na tom, že tento cíl je 
hodný sledování. Očekávám proto koordinované úsilí všech obyvatel Kosova na přetavení 
očekávání v realitu. A těším se na to, že se budu společně s vámi této cesty účastnit. 
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